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الان »بهتر« ما این است؟
گزارشگر بازی نساجی ایران و الهلال عربستان، به دفعات به بهبود 
کیفیت چمن ورزشگاه آزادی اشــاره کرد. او حتی اوایل نیمه دوم 
تأکید کرد که همکارانش با بازیکنان نساجی گفت وگو کرده اند و 
آنها اطمینان داده اند که چمن وضع مطلوبی دارد. حالا بگذریم از 
اینکه اساسا چنین سؤالی باید از بازیکنان الهلال پرسیده می شد، 
وگرنه خودی ها که به این شــرایط عادت دارنــد. بعد هم بیننده 
تلویزیونی چشــم دارد و می بیند که روی همین زمین که شرایط 
ظاهری اش بهتر شده، باز هم توپ پله می شود و رد و بدل کردن 4تا 
پاس سالم و عادی هم دشوار است. وای به حال ما اگر این، چمن 
»خوب« ما باشد. مشکلی با ستایش از پیشرفت های مختصر نداریم 
اما خطر اینجاســت که فکر کنیم کارمان ایده آل بوده و به همین 

مقدار راضی شویم.

ببخشید نشناختند!
یکی از حواشی بازی نساجی و الهلال هم مربوط می شد به حضور 
نافرجام بهرام افشاری در ورزشگاه. او که برای تماشای مسابقه به 
اســتادیوم رفته بود، به دلیل اینکه اجازه حضور در جایگاه ویژه را 
پیدا نکرد، به خانه برگشــت. حالا اینکه چرا بین مردم ننشست و 
بازی را تماشــا نکرد، خودش یک بحث دیگر است اما باید از آقای 
افشاری عذرخواهی کنیم که مسئولان کنفدراسیون فوتبال آسیا 
او را به جا نیاورده اند و اجازه حضورش در بخش دلخواه در ورزشگاه 
را نداده اند! به هر حال داستان بازی های آسیایی با لیگ خودمان 
فرق دارد؛ جایی که شــما راحت پیراهن استقلال را می پوشی و با 
این تیم تمرین می کنی یا سریال پایتخت را می آورید وسط بازی 
پرســپولیس و نســاجی، بدون اینکه یک ریال به حساب این دو 

باشگاه بپردازید.

کمی واقع گرا باشید
ساعاتی پیش از برگزاری دیدار نســاجی و الهلال، مالک باشگاه 
مصاحبه ای انجام داد که در نوع خودش جالب بود. رضا حدادیان 
با نیت افزودن بر اعتمادبه نفس بازیکنان تیمش، در مورد احتمال 
صعود نســاجی گفت: »صعود که می کنیم ولی امیدوارم به عنوان 
تیم اول صعود کنیم. امیدوارم امشــب بازیکنان مان با دعای خیر 
مادران عزیز و مردم ایران یک نتیجه خوب رقم بزنند.« صد البته 
همه به تیم خوب نساجی احترام می گذارند و برایش در این مسابقه 
هم انرژی مثبت فرســتادند اما همه  چیز به این راحتی نیست. به 
هر حال تیم مقابل پرافتخارترین تیم آسیاســت که با کلی ستاره 
برای قهرمانی در این مسابقات بسته شده. نوع ادبیات شما هم باید 
واقع گرایانه و متناسب با همین حقیقت باشد، وگرنه بعدش با 3گل 

می بازید و اظهارات بعدی تان هم بی محل می شود.

نتیجه گرفتی؟ واقعا؟نكته بازی
در مورد رضا عنایتی که مرزهای شگفتی 

را در فوتبال ایران جابه جا کرد

بدون تردید شکست مقابل هنگ کنگ و حذف 
تیم ملی امید ایــران از مرحله یک چهارم نهایی 
بازی های آســیایی هانگژو، یکی از بزرگ ترین 
رســوایی های فنی تاریخ فوتبال ایــران بود. در 
شــرایطی که تیم امید با اســتفاده از بازیکنان 
بزرگســال کمکی و نیز با حربــه تعطیل کردن 
لیگ برتر راهی چین شــده بود تا مدال آسیایی 
بگیرد، به شــکلی ناباورانه مقابل حریفی بسیار 
ضعیف شکست خورد و از گردونه مسابقات کنار 
رفت. شرایط مسخره هنگ کنگ ورد زبان همه 
اهالی فوتبال اســت؛ اینکه این تیم بدون کسب 
پیروزی در مرحله گروهی بالا آمد، چرا که سوریه 
و افغانستان از حضور در این بازی ها انصراف داده 
بودند. تیم ملی حتی در یک هشتم نهایی و بازی 
با تایلند هم به زحمت صاحب پیروزی شد و شاید 
اگر اشتباه بزرگ دروازه بان حریف نبود، این برد 

به دست نمی آمد.
همه اینها را گفتیم تا برسیم به نخستین واکنش 
رضا عنایتی نســبت به این ناکامی بزرگ؛ جایی 
که سرمربی تیم امید ناباورانه گفته است: »باید 
ببینیم منظور از نتیجه نگرفتن چیســت. دلایل 
زیادی دارم که نتیجه گرفتم و رسانه ها نیز دلایلی 
برای نتیجه نگرفتن من دارند. باید در یک جای 
خوب بنشینیم و همدیگر را به چالش بکشیم.« 
شگفت انگیز است که سرمربی تیم امید می گوید 
نتیجه گرفته؛ در چه حوزه ای؟ میانگین ســنی 
تیم که بالا بود، لیگ را هم که به خاطرش تعطیل 
کردند، پدیده ای هم که معرفی نشد، با چند تیم 
ضعیف بازی کردیم و تنها رقیب جدی مان یعنی 
عربســتان را هم که نبردیم. پس چه نتیجه ای 
حاصل شده که ما عوام الناس از آن بی اطلاعیم؟

عنایتی در بخش دیگری از ســخنانش گفته: 
»همــه مدعیــان قهرمانی لیگ خــود را 
تعطیل کردند و با تمام قوا به این بازی ها 
آمدیم.« این در حالی است که فقط با یک 
جســت وجوی ساده می شــود فهمید نه 
عربستان، نه کره و ژاپن و نه حتی چین 
به عنــوان میزبان بازی ها، لیــگ خود را 
تعطیل نکرده اند و روشن نیست عنایتی 
به چه اســتنادی از این حرف ها می زند. 
دوره و زمانه عوض شده و دسترسی مردم به 
اطلاعات بالا رفته آقای عنایتی. ما می فهمیم؛ 

نزنید از این حرف ها!

بهروز رسایلی|  هیچ کس تعجب نکرد. نتیجه همانی بود که انتظار می رفت؛ 
شــاید فقط با کمی تفاوت در پیش بینی تعداد گل ها. صد البته فوتبال ورزش 
شگفتی هاســت و همه امیدوار بودیم نســاجی هم در آزادی غول کشی کند 
اما الهلال این بار مثل روز اول و مصاف با نوبهار ازبکســتان، غافلگیر نشد. تیم 
عربستانی از دقایق اولیه برای کســب برتری روی دروازه نساجی فشار آورد و 
استحقاق پیروزی 3گله را هم داشت. ما به تیر زدیم و آنها نیز، اما در مجموع اگر 
قبل از دقیقه20 به گل نمی رسیدند، شــاید بیش از اینها فشار می آوردند. این 

بازی، نکات زشت و زیبای خودش را داشت.

  زیبا
مهم ترین نکته مثبت مسابقه، حضور نساجی به عنوان یکی از تیم های ریشه دار 
و دوست داشــتنی ایران در چنین مصاف مهمی بود. به هر حال آنها کسب تجربه 
کردند و روزی تاریخی در باشگاه شان رقم خورد. رویارویی با نیمار جونیور که یکی 
از بزرگ ترین و گران قیمت ترین بازیکنان تاریخ فوتبال جهان به شمار می آید، اتفاق 
مهمی است که شاید 2سال پیش هیچ کدام از تیفوسی های نساجی هم آن را تصور 
نمی کردند. همچنین به لطف برگزاری این بازی، سکوهای ورزشگاه آزادی پس از 
مدت ها پر از تماشاچی شد و رنگ و بوی دیگری گرفت. چمن ورزشگاه هم حداقل از 
جنبه ظاهری سر و شکل بهتری پیدا کرده بود و دست کم آن تصاویر زشت و زننده 
از چاله ها را به دست عکاسان و رسانه های خارجی نمی داد. نهایتا هم مسابقه بدون 
حرف و حدیث خاصی به پایان رسید و کاروان تیم پرستاره الهلال از ایران خارج شد.

  زشت
برخی اتفاقات بازی قشنگ نبود. درگیری پیش آمده بین امیرمحمد هوشمند 
و سلمان فرج غیرحرفه ای به نظر می  رسید. اصلا دلیلی نداشت بازی به علت 
یک خطای ساده اینقدر متوقف شود و داور 13دقیقه وقت تلف شده بگیرد. 
به علاوه منصفانه باید گفت ما خوش شانس بودیم که داور در بازبینی صحنه 
حکم به اخراج هردو بازیکن داد، وگرنه اگر فرج که آغاز کننده درگیری نبود 
اخراج نمی شد، کار برای نساجی دشواری بی نهایتی پیدا می کرد. از سوی دیگر 
پرتاب اشیا از سوی برخی تماشاگران هم آزاردهنده بود. این وضع مخصوصا 
در زمان خروج بازیکن اخراجی الهلال از زمین شــدت پیدا کرد و باعث شد 
رشید مظاهری به عنوان اسکورت فرج وارد معرکه شود و او را به رختکن ببرد. 
خب چرا؟ فرض کنید شــبیه این اتفاق برای یک تیم ایرانی در عربستان 

رخ می داد، ما خوشــمان می آمد؟ از همه اینها که بگذریم اما زشت ترین 
بخش ماجرا تفاوت بضاعت 2تیم است. ما توقع نداریم حتی بزرگ ترین 
تیم های کشورمان هم قدرت و ثروت رقبای عربستانی را داشته باشند، 
اما انصافا این فاصله کهکشانی هم عادلانه نیست. مرجع جهانی ترانسفر 
مارکت ارزش نساجی را 5.9میلیون یورو تخمین می زند، درحالی که 
ارزش الهلال عربستان را 257.4میلیون یورو برآورد کرده است؛ یعنی 
43برابر گران تر از نماینده ما. خب طبیعتا در این شــرایط نباید انتظار 

رقابت برابر داشته باشیم. آنها دارند خودشان را قوی می کنند، ما هم باید 
سرمایه گذاری کنیم. جز این راه دیگری وجود ندارد. باور کنید.

زشت و زیبای مصاف نساجی و الهلال در لیگ قهرمانان آسیا

بازنده غایب
در روزی که اغلب بازیکنان پرسپولیس نمایشی 
اســتاندارد و درجه یک مقابــل الدحیل قطر 
داشــتند، یکی از مورداعتمادترین بازیکنان 
یحیی گل محمدی غایب بود. میلاد ســرلک 
که از زمان جذب شدن در پرسپولیس به یکی 
از مهره های اصلی سرخپوشان تبدیل شده، 
اواســط بازی با النصر عربســتان کارت قرمز 
گرفت و از زمین اخراج شد. بدون تردید اخراج 
این بازیکن ضربه مهلکی به پرســپولیس زد 
و چه بســا اگر 2تیم با نفرات برابر با هم بازی 
می کردند، با وجــود همه کم و کاســتی ها 
پرسپولیس می توانست یک امتیاز از بازی با 

حریف عربستانی بگیرد.
ســرلک که تا قبــل از اخراج هــم نمایش 
قابل قبولی در زمین نداشت، به واسطه دریافت 
آن کارت قرمز بازی با الدحیل قطر را از دست 
داد. بــه این ترتیب یحیی گل محمدی ســر 
یک دوراهــی تاکتیکی قرار گرفــت؛ اینکه 
سینا اسدبیگی را کنار مسعود ریگی فیکس 
کند و به بازی با 2هافبــک دفاعی روبیاورد یا 
اینکه از سروش رفیعی بهره ببرد و به سیستم 
تهاجمی اش با سود بردن از فقط یک هافبک 
دفاعی بازگردد. انتخاب شجاعانه یحیی، مورد 
دوم بود و او جواب این جسارت را هم گرفت؛ 
هم پرسپولیس ریتم خوبی در دوحه داشت و 

هم سروش رفیعی بازی باکیفیتی ارائه داد.
با توجه به شــرایطی که به وجــود آمده، حالا 
به جرأت می توان گفت میلاد سرلک باید برای 
بازپس گیری جایگاهش در پرسپولیس بجنگد. 
مسعود ریگی از زمان حضور در ارنج، نمایش های 
خوبی داشته و مورد تأیید هواداران و کارشناسان 
قرار گرفته است. سروش رفیعی هم کیفیت قابل 
تاملی دارد و چه بسا اگر گل به خودی اش جلوی 
ذوب آهن نبود، اصلا از ترکیب خارج نمی شد. 
تازه یاسین سلمانی هم هست و همه اینها یعنی 
شاید به شکلی غیرمنتظره شاهد نیمکت نشینی 
میلاد سرلک باشیم؛ بازیکنی که به لطف دعوت 
به آخرین اردوی تیم ملی با کلی جنجال از تمدید 

معافیت خدمت سربازی بهره برد.

جدال نابرابرجدال نابرابر
اینو اینو 

می گنمی گن


